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Protokół Nr 39 / 2017  

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska  

z dnia 5 grudnia 2017 roku 
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Protokół Nr 39 / 2017  

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 30 listopada 2017 r. 

pod przewodnictwem p. Jerzego Pawluczuka  – Przewodniczącego Komisji. 

 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: 

Według załączonej listy obecności 

 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wziął: 

Anna Wilczyńska – Skarbnik Miasta 

Daniel Choinka - Dyrektor Wydziału Rozwoju Gospodarczego 

 

Porządek Obrad 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Analiza projektu budżetu miasta na 2018 r. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk dokonał otwarcia posiedzenia Komisji  

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum przedstawił 

proponowany porządek obrad. 

 

Ad. 2 Analiza projektu budżetu miasta na 2018 r. 

 

 Przewodniczący Oddziału NSZZ Solidarność p. Krzysztof Guziewski poinformował, że 

przybył na posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej z przedstawicielami  Oddziału NSZZ 

Solidarność Ostrów Maz. z zamiarem przedstawienia projektu społecznego. Był nim projekt 

postumentu pod Dębem Wolności, który by upamiętniał 100 rocznicę odzyskania 

niepodległości. Następnie odczytał pismo dotyczące w/w sprawy skierowane do radnych. 

 

 Radny p. Andrzej Pęksa zapytał, ile będzie kosztowało postawienie nowego postumentu 

i kto będzie go finansował.  

 

 Przewodniczący Oddziału NSZZ Solidarność p. Krzysztof Guziewski odpowiedział, że 

obecny pomnik trzeba usunąć zgodnie z ustawą dekomunizacyjną. Dodał, że być może 

odbędzie się zbiórka pieniędzy, tylko potrzeba akceptacji dla przedstawionej propozycji. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że projekty pomnika mogą być 

różne, można zachować dotychczasowy kamień a usunąć tylko tablicę. Do formy obecnego 



Strona 3 z 11 

postumentu nie ma raczej zastrzeżeń, nie kojarzy się z komunizmem, raczej chodzi o zmianę 

tablicy. 

 

 Przedstawiciel NSZZ Solidarność p. Mieczysław Orych mówił, że tablica na obecnym 

obelisku jest wykuta, trzeba by skuć cały front. Koszt zależny jest od tego jaka wersja zostanie 

przyjęta, czy ma być to z bloków kamiennych czy ma być to żelbet pokryty płytami, wtedy 

inwestycja będzie tańsza. Chodziło im o to, żeby w tym miejscu upamiętnić 100 rocznicę 

odzyskania niepodległości. Jeśli miasta nie stać, to Oddział NSZZ Solidarność Ostrów Maz. 

deklaruje, że odbędzie się zbiórka. Jako Solidarność odnowili już Krzyż Wolności i 

Solidarności niedaleko sklepu „Bartek”. Powiedział, że nie widzi problemu finansowego. 

Stwierdził, że jest to nasza historia i jak sobie wychowamy młode pokolenie, takie będziemy 

mieli społeczeństwo.  Przy pomniku składa się kilka razy do roku wieńce. Jeżeli czcimy 35 

lecie PRL, taki napis znajduje się na pomniku, ewidentnie czcimy ustrój, który nie prowadził 

Polski do wolności.  

 

 Przedstawiciel NSZZ Solidarność p. Waldemar Pałys podkreślił, że jeżeli byłyby 

wielkie trudności ze sprawą finansowania, Związek może partycypować w kosztach. Wyraził 

swoje przekonanie, że miasto w jakiś sposób 100-lecie Odzyskania Niepodległości uczci i 

jakieś pieniądze na to przeznaczy, na pewno budżet nie ucierpi. Nie chodzi o kosmetykę, chodzi 

o to, żeby w przyszłym roku na pomniku nie było utrwalonego śladu komunizmu w Polsce, 

dzieci o jego istnieniu na historii powinny się dowiadywać. Zaznaczył, że w żadnej formie w 

przestrzeni publicznej elementów komunistycznych ma nie być, to jest wyraźnie powiedziane w 

ustawie.  

 

 Przedstawiciel NSZZ Solidarność p. Mieczysław Orych dodał, że większość miast 

postanowienia ustawy dekomunizacyjnej wykonała.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że obecni na Komisji nie 

powinni zajmować się kwestiami finansowymi projektu tylko samą istotą. Zastanawiał się czy 

taka inicjatywa powinna być podjęta.  

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska mówiła, że idea przedstawicieli NSZZ Solidarność 

jest jak najbardziej słuszna, zrozumiała. Zalecała kwestie finansowe pozostawić organowi 

wykonawczemu jakim jest burmistrz. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że na sesjach i komisjach domagał się żeby w 

jakiś sposób to miejsce upamiętnić. Rozmawiał z p. Waldemarem Pałysem, by wyjść z 

inicjatywą społeczną. Dodał, że co do kwestii finansowych to trzeba się zastanowić. Widział 

podobny pomnik w Cieplicach, który stoi w okazałym miejscu w parku. Przekazał uwagi 

dotyczące projektu pomnika. Był na nim napis Bóg Honor Ojczyzna wyrzeźbiony w drewnie. 

Każdy napis był oddzielnie, żeby nie mieszać tych słów. Zauważył, że daty idą od najstarszej 

do najniższej. 
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W projekcie NSZZ Solidarność napisy są blisko siebie. 

  

 Przedstawiciel NSZZ Solidarność p. Waldemar Pałys powiedział, że oni nie są do tego 

projektu przywiązani, ewentualne uwagi zgłoszą architektowi. Pytał czy jest wola przyjęcia 

projektu i dyskutowania nad nim. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk odpowiedział, że wola dyskutowania nad 

tym projektem jest ze strony radnych.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka przedstawił radnym plany budowy ulic, na które 

są gotowe dokumentacje.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk wysnuł wniosek z przedstawionych 

planów, że gotowych projektów łącznie jest 21. Zauważył, że są inwestycje niezrealizowane. 

Pytał więc skoro jest tyle projektów czy nie powinno się skupić nad projektami mającymi 

dokumentację a dopiero w następnej kolejności myśleć o kolejnych dokumentacjach. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka wyjaśnił, że Urząd Miasta składa na przyszły rok 

wykonanie dokumentacji ze względu na przyszłą ekipę rządzącą, by miała gotowe projekty 

budowy ulic, by była ciągłość inwestycji. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk zapytał ile wynosi ważność dokumentacji. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest 3 lata na rozpoczęcie 

budowy. 

 

 Radny p. Edward Podbielski mówił, że na etapie tworzenia projektu budżetu Komisja 

już w październiku wypracowała wniosek. Miał być ten wniosek poddany pod głosowanie na 

sesji, by realizować budowę ulic, na które jest dokumentacja.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk zapytał dlaczego duża część ulic nie 

została wprowadzona do budżetu do realizacji, skoro gotowe są dokumentacje na budowę ulic.    

  

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że w projekcie budżetu znajduje 

się budowa ulic: Podstoczysko, Wiatraczna, Matejki, dokończenie ulicy Saperskiej, przebicie 

do ul. Trębickiego, dokończenie ul. Zachodniej. Dodał, że wszystkiego miasto nie jest w stanie 

zrobić. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski oznajmił, że w projekcie budżetu jest pozycja budowa 

skrzyżowania Kościuszki-Warchalskiego, kwota 400 tys. zł. Zapytał czy dotyczy to tylko 

wykonania dokumentacji. 
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 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka wyjaśnił, że dokumentacja jest robiona, nastąpiły 

zmiany. Przy skrzyżowaniu miały być same światła, natomiast będzie trzeba zrobić również 

prawo skręt i konieczna jest przebudowa  nawierzchni jezdni. Kwota w wysokości 400 tys. zł 

przeznaczona jest na budowę skrzyżowania. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę na ul. Nocznickiego na którą jest 

dokumentacja . Pytał czy jest taka ulica i gdzie ona się znajduje. 

 

 Radny p. Mieczysław Równy odpowiedział, że jest, równolegle do ul. Warszawskiej. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski zainteresowało go w którym miejscu znajduje się 

przedsięwzięcie Bajkowy Łącznik.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że Bajkowy Łącznik obejmuje 

teren pomiędzy ulicą Bolesława Prusa a ulicą 3 Maja gdzie będą realizowane ścieżki rowerowe. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski oznajmił, że przeszedł od świateł na ul. Duboisa do 

skrzyżowanie gdzie ma się znaleźć sygnalizacja świetlna naliczył 18 studzienek w tym 14 

studzienek jest zapadniętych, trzeba je wystabilizować, również jest 12 studzienek 

deszczowych, również są na różnych wysokościach.  Jeśli się robi ścieżki dla rowerów to 

zasadne byłoby wystabilizować studnie i wyciąć zniszczone płyty na których będą ścieżki 

rowerowe, albo wyjąć płyty i położyć nową nawierzchnię. To byłoby zasadne, że ten pierwszy 

etap o czym mówił burmistrz Zbigniew Chrupek, że jeżeli nie pozyskają pieniędzy ze 

schetynówki to będą robić drogę etapami. To byłoby zrealizowanie tego co burmistrz Zbigniew 

Chrupek mówił.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka wyjaśnił, że ścieżki rowerowe jest to oddzielny 

projekt, robimy skrzyżowanie z sygnalizacją świetlną. Dodał, że wszystkiego nie da rady 

jednego roku zrobić. Po wykonaniu  powyższych inwestycji można będzie się zająć remontem 

drogi. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że w innych okręgach dali radę. Dodał, że 

mieszkańcy ul. Kościuszki mówią, że jak śpią to „pociąg jeździ”, taki jest hałas spowodowany 

złym stanem nawierzchni ulicy. Było trzy lata, w pierwszym roku kadencji burmistrz Zbigniew 

Chrupek obiecywał, że wystąpi o schetynówkę a nie wystąpił,  została zdjęta kwota 100 tys. zł 

na ulicę ze względu, że zostanie pozyskane dofinansowanie ze schetynówki. Obiecywano, że 

droga zostanie zrobiona. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk  zgodził się z wypowiedzią radnego p. 

Stanisława Dylewskiego. Wynika z tego, że Burmistrz świadomie nas oszukiwał. Dodał, że 

jeżeli mówi się poważnie o budowie drogi to powinna zostać najpierw wykonana dokumentacja 

na ulicę i następnie realizować ją etapami. 
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 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka mówił, że nieprawdą jest, że Burmistrz 

świadomie oszukiwał, są regulaminy projektów na podstawie tego wiemy, że składanie o 

dofinansowanie nie ma sensu gdyż miasto nie zdobędzie odpowiedniej ilość punktów by dostać 

dofinansowanie. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk dodał, że burmistrz nie powinien mówić, 

że będzie składany wniosek. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że czuje się zawiedziony i oszukany. Przez 

ostatnie trzy lata było mówione, że ul. Kościuszki zostanie zrobiona jest to droga w centrum 

miasta, po której jeździ mnóstwo pojazdów. W obecnym stanie nie nadaje się do jazdy. Dodał, 

że duże pieniądze wydaje się na remonty ulic niż na położenie nowej nawierzchni. 

 

 Radny p. Mieczysław Równy przypomniał, że na poprzedniej Komisji był poruszany 

temat budowy szkoły. Zapytał czy jest opracowana koncepcja budowy szkoły. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że nie ma. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski mówił, że miało być uzupełnienie o koncepcje przebicia 

ul. Trębickiego. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka przedstawił koncepcję przebicia ul. Trębickiego. 

       

 Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy jest już rozeznanie ile będzie kosztowało 

wykupienie gruntów. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka poinformował, że starostwo wyśle rzeczoznawcę, 

który wyceni koszt wykupienia gruntów i przyśle decyzję o kosztach.  

 

 Radny p. Stanisław Dylewski dodał, że bardzo dobrze powiedziała pani Mirkowicz na 

debacie dotyczącej budowy szkoły, która mieszka tam od ponad 70 lat i pamięta, że w 

pobliskich gruntach nogą suchą nie można było stanąć, tam jest torfowisko. Jak można na 

torfowisku budować drogę. Koszty wybudowania drogi na takim gruncie są o wiele droższe.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest to nieprawda, były robione 

badania. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że jeżeli nie znamy lokalizacji szkoły to nie 

możemy rozmawiać o przebiciu drogi. Obecnie jest około 18 mln zł deficytu podsumował 

powiedzeniem „Kupił by wieś tylko pieniądze gdzieś”. Nie myśli się jak będzie finansowane, 

najłatwiej jest wziąć kredyt, pożyczkę tylko kto będzie to spłacał.  
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 Radny p. Edward Podbielski powiedział, że trzy lata robiona jest dokumentacja na 

odcinek około 130 m ul. Sielskiej. Mieszka tam ponad 20 rodzin. W informacji, którą pan 

dyrektor przygotował na temat realizacji inwestycji w 2017r. jest informacja, że do 15 grudnia 

będzie dokumentacja. Zapytał czy ulica ma szansę wejść do budowy w 2018r.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że były problemy nie z winy 

miasta. Wynika z podziałów gruntów. Dodał, że do 15 grudnia  nie są w stanie zrobić 

dokumentacji i budowa odcinka ul. Sielskiej wejdzie w środki niewygasające czyli do czerwca 

2018r. będzie dokumentacja.   

 

 Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że na poprzedniej Komisji był złożony 

wniosek, żeby udostępnić pisma wysłane przez Urząd do Wojewódzkiego Oddziału Dróg i 

Autostrad o pozwolenie na przebudowę chodnika naprzeciwko Kościoła jak i dotyczące 

studzienki na ul. Duboisa Radni pisma nie otrzymali. Minęło półtora miesiąca a płyta na 

przystanku autobusowym nie jest poprawiona.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że było zgłoszone. Dodał, że na tę 

chwilę nie ma na razie informacji w sprawie korespondencji. 

 

 Radny p. Edward Podbielski zwrócił uwagę, na potrzebę postawienia ekranów 

dźwiękoszczelnych na ul. Sielskiej w pobliżu obwodnicy. 

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że miasto wystąpiło o ekrany 

dźwiękoszczelne, odpowiedzieli, że wykonają pomiary hałasu i rozważą założenie ekranów.  

 

 Radny p. Stanisław Dylewski mówił, że spotkał panią, która również pracuje w urzędzie 

i spytała go czy teren po byłej nasycalni ma być przeznaczony pod budownictwo mieszkanie 

plus.  

 

 Dyrektor Wydziału p. Daniel Choinka odpowiedział, że nie wie nic o tym. 

 

Wnioski  

 

Komisja wnosi o zdjęcie środków 2 200 000,00 zł z działu 801 rozdział 80101 § 6050 

przewidzianych na wykupu gruntów pod budowę szkoły i przeniesienie tych środków do 

rezerwy celowej na wykup gruntów pod szkołę do chwili gdy będzie gotowa koncepcja budowy 

szkoły. 

 

Komisja wnosi o zdjęcie środków: 

 900 000,00 zł z działu 600 rozdział 60016 przeznaczonych na ul. Trębickiego – przebicie. 

 200 000, 00 zł z działu 700 rozdział 70005 § 6060 przeznaczonych na wykupu gruntów. 
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 150 000, 00 zł z działu 750 rozdział 75075 przeznaczonych na promocję jednostek 

samorządu terytorialnego. 

Komisja wnosi o przeniesienie tych środków w kwocie 1 250 000,00 do działu 600 rozdział 60016 

na z przeznaczeniem na budowę ulic: 

 Kościuszki 450 000,00 zł 

 Miszewskiego 200 000,00 zł 

 Olszynowa – dokumentacja i wykonanie 170 000,00 zł 

 Północna 160 000,00 zł 

 Brokowska 200 000,00 zł 

 Morcinka 70 000,00 zł 

 

Powyższe wnioski zostały przyjęty w głosowaniu jawnym: 

4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosami „wstrzymujących się” 

 

Komisja wnosi o zdjęcie środków w wysokości 200 000,00 z działu 600 rozdział 60016 § 6050 

przeznaczonych na ul. Rodziewiczówny – budowa drogi i przeznaczenie ich na dokończenie 

budowy ul. Sielskiej. 

 

Powyższy wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym: 

6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

 

Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk odczytał wniosek radnego p. Stanisława 

Dylewskiego dotyczący modernizacji drogi Kościuszki. Dodał, że wniosek radnego ma być 

dołączony do protokołu jako uzupełnienie wniosków Komisji. 

 

1. Wykonanie dokumentacji technicznej drogi Kościuszki do świateł (skrzyżowanie ulic 

Duboisa i Kościuszki do skrzyżowania ulic Kościuszki i Armii Krajowej. 

2. Modernizacja drogi Kościuszki będzie odbywać się etapami. 

I etap dotyczy odcinka od świateł (skrzyżowanie ulic Duboisa i Kościuszki do skrzyżowania 

ulic Warchalskiego, Ks. Sobotki i Kościuszki) 

a) stabilizacja studzienek kanalizacyjnych i deszczowych. 

b) wymiana falujących, zwichrowanych płyt na odcinku przyszłych ścieżek rowerowych. 

c) ułożenie nowej warstwy asfaltu tzw. dywaniku zgodnie z normami prac drogowych. 

Realizacja etapu I do środków zarezerwowanych w budżecie. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk zapytał Skarbnik Miasta p. Annę 

Wilczyńską w sprawie dotyczącej wynagrodzeń i z czym się wiąże, że w ciągu trzech lat 

wydatki wzrosły o 4 mln zł.  

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  odpowiedziała, że na wzrost wynagrodzeń składa 

się  wiele czynników wzrost płacy minimalnej, awanse zawodowe nauczycieli. Z tego względu 
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wynagrodzenia w oświacie rosną. Dodała, że były regulacje płac pracowników MOSIR, 

pracowników administracji w szkołach.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że istotne byłoby pokazać jak 

w poszczególnych jednostkach przybyło etatów, jaka część środków poszła na nowe etaty, a 

jaka na wzrost wynagrodzeń. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski przypomniał, że mówił już w ubiegłym roku iż wzrost na 

administrację nastąpił o prawie 1 mln zł , teraz ma wzrosnąć o 700 tys zł . Cyklicznie w ciągu 

tych lat suma wzrasta. Pytał burmistrza dlaczego powstały trzy nowe stanowiska i pani 

sekretarz odpowiedziała, że zatrudnienie przebiegało zgodnie z regulaminem. Okazało się, że 

regulamin został opracowany w marcu tego roku. Czyli opracowuje się regulamin pod nowe 

stanowiska pracy. Radni chcą wiedzieć czy nowe stanowiska przybywają i czy są one zasadne i 

potrzebne. Wie, że zatrudniona jest pani Kurzawa od spraw mieszkalnictwa w MOSIR ma tam 

swoje stanowisko. Nie wie czy jest potrzebna dodatkowa osoba do spraw mieszkalnictwa.  

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że z tego co wie to pani Kurzawa 

przeszła do do MOPS-u w związku ze zmianą regulaminu, przeszło zadanie. Dodatki 

mieszkaniowe przeszły do MOPS-u. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski dodał, że na stronie BIP miasta widnieje iż burmistrz 

powołał nowego pracownika ds. mieszkalnictwa. Następnie oznajmił, że zasadne byłoby 

zastanowić się czy przynajmniej na okres wakacyjny, nie wywozić częściej śmieci, 

przynajmniej 2 razy w tygodniu.  

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiedziała, że wiąże się to z podwyżką dla 

mieszkańców, tak mówi ustawa wydatki muszą być zbilansowane.  

 

Ad. 3 Sprawy  Różne 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk zapytał radnych jaka jest ich opinia na 

temat propozycji złożonej przez przedstawicieli NSZZ Solidarność. 

 

 Radny p. Mieczysław Równy powiedział, że obecnego pomnika na Placu Wolności 

nigdy nie traktował jako pomnika władzy ludowej. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk mówił, że nie był nawet świadomy, że na  

tablicy jest PRL. Kontrowersyjna tablica  poświęcona utrwalaczom władzy ludowej powinna 

zniknąć. Co do samego pomnika to najważniejsze jest, by pojawiła się nowa tablica, co do 

formy pomnika to nie ma żadnych uwag. Dodał, że forma projektu również mu się podoba.  

 

 Radni zgłosili uwagi co do projektu dat historycznych. 
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 Radny p. Stanisław Dylewski oznajmił, że rozmawiał z dziekanem ks. prał. dr Jan Okuła  

na temat obecnego pomnika. Dodał, że dziekan zwrócił uwagę, że na pomniku nie powinien 

znajdować się napis PRL. Zwrócił natomiast na pozytywny aspekt obecnego pomnika jakim 

jest symbol orła piastowskiego. Dodał, że można również polemizować z datą 1944, jest to data 

wyzwolenia miasta Ostrów Mazowiecka. Pomnik ufundowali rzemieślnicy i trzeba byłoby 

porozmawiać z rzemieślnikami, by tablicę zabrali.  

 

 Radny p. Edward Podbielski powiedział, że na temat orła w koronie by nie dyskutował, 

gdyż  w 1918r orzeł był w koronie i w 2018 r. również jest w koronie. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski Brokowski wypowiadał się w sprawie opinii o ludziach 

stawiających pomnik. Mówił, że proboszcz parafii WNMP ks. prał. dr Jan Okuła  stwierdził, że 

ludzie którzy stawiali pomnik byli bardzo mądrzy, gdyż w tamtych czasach nikt by nie pozwolił 

postawić pomnika z orłem w koronie, a oni wybrali specjalnie orzeł piastowski po to, żeby do 

niego ówczesna władza się nie przyczepiła, też  myśleli patriotycznie. Dodał, że jeżeli pomnik 

się zlikwiduje, to on proponuje przenieść go do muzeum i stworzyć miejsce poświęcone PRL, 

by nie tracić dawnej historii. Zaproponował, by na nowym pomniku zostawić wolne miejsca na 

kolejne ważne daty w przyszłości. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Jerzy Pawluczuk odrzekł, że inicjatywa, aby zniknęły 

napisy  związane z władzami komunistycznymi jest słuszna, co do formy pomnika burmistrz 

ma od tego swoje służby, muzeum. 

 

 Radny p. Andrzej Pęksa zauważył, że jeżeli miasto zdecyduje  się na budowę nowego 

pomnika to poniesie spore koszty. 

 

 Radny p. Stanisław Dylewski mówił, że podobało mu się to, co powiedział 

przewodniczący NSZZ Solidarność. Radni powinni wypowiedzieć się odnośnie likwidacji 

symboli komunistycznych. 

 

 Radni przyjęli stanowisko, zlikwidowania symboli władzy ludowej w mieście. Jako 

Komisja popierają inicjatywę likwidacji symboli komunistycznych na Placu Wolności. Ocenę 

finansowania i formę propozycji złożonej przez Solidarność pozostawiają burmistrzowi do 

przedstawienia Radzie. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 
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Przewodniczący Komisji 

Jerzy Pawluczuk 

 

 

 

 

 

Sporządził: 

Marcin Budny – pomoc administracyjna 

Sylwia Brzostek – insp. ds. obsługi RM 


